
 قالیباف: مجلس برای اصلاح 
ساختار بودجه مصمم است

اولویت   اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
کمیسیون های تخصصی مشخص شده است، گفت: اصلاح ساختار 
بوده و مجلس مصمم  انقلاب  بر اساس فرمان رهبر معظم  بودجه 
»محمدباقر  ملت،  خانه  گزارش  بردارد.به  قدم  راستا  این  در  است 
تأکید  ضمن  گفت:  مجلس  نمایندگان  با  نشستی  در  قالیباف« 
و  تصمیمات  از  دفاع  مجلس جهت  انسجام  بر  دولت،  با  تعامل  بر 
مصوبات نیز تأکید داریم.رییس مجلس شورای اسلامی درباره طرح 
ای صرفا  ماده  این طرح ۱۲  افزود:  بودجه  احکام  از  برخی  اصلاح 
برای بودجه سال ۱۴۰۰ نبوده و قرار است بخشی از احکام بودجه 
را تکمیل کند تا در راستای آن و در مراحل بعدی اصلاح ساختار 
بودجه نیز در دستور کار قرار گیرد.قالیباف با بیان اینکه نباید اجازه 
دهیم مجلس به حاشیه برود، عنوان کرد: اصلاح ساختار بودجه بر 
اساس فرمان رهبر معظم انقلاب بوده از این رو مجلس مصمم است 
در این راستا قدم بردارد.وی خاطرنشان کرد: اولویت کمیسیون های 
تخصصی مجلس مشخص و هماهنگی های لازم با مرکز پژوهش های 
تحول  ایجاد  برای  مجلس  مسیر  رو  این  از  گرفته  صورت  مجلس 
مشخص است و هماهنگی های لازم میان دستگاه های مربوطه برای 

محرومیت زدایی ایجاد شده است. 

روایت طبری از روز بازداشت
در ۲۰ سال گذشته که قوه قضائیه بار ها از سوی منتقدانش با 
اتهام فساد مواجه بوده، اکبر طبری، سال ها معاونت اجرایی ریاست 
و مدیرکلی امور مالی این نهاد را بر عهده داشته. اما در تمام این 
نگه  سایه  در  را  خود  توانست  او  قضائیه،  قوه  حاشیه  پر  سال های 
دارد و به ندرت عکس و خبری از او به رسانه ها درز کرد.نام اکبر 
طبری در فاصله چهارماه پس از برکناری اش در اواخر سال ۱۳۹۷ 
بار ها تکرار شد تا آنکه اطلاعات سپاه او را ۲۳ تیرماه ۱۳۹۸ گذشته 
بازداشت کرد. گفته می شود بازداشت او با دستور مستقیم آیت الله 
است.حالا  شده  انجام  قضائیه،  قوه  جدید  رئیس  رئیسی،  ابراهیم 
فرستاده  روزنامه شرق  برای  که طبری  جوابیه ای  در  دوشنبه  روز 
ماجرای بازداشت خود را شرح داده است. او نوشته است: »این جانب 
آمل  شهرستان  در  و  تهران  قضائی  حوزه  از  خارج  در  درحالی که 
بدون دریافت نیابت قضائی از شهرستان آمل ناهار میهمان منزل 
عظمای  مقام  منصوب  و  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  ریاست 
ولایت حضرت آیت الله آملی لاریجانی بودم، در منزل ایشان توسط 
گروه پنجاه  نفره - که موجب درگیری با نیروهای حفاظتی حضرت 
آیت الله آملی لاریجانی قرار گرفت - بازداشت و در ساعت سه ونیم 
شب توسط بازپرس رسیدگی کننده پرونده که در آن شب در بند ۲ 
الف بازداشتگاه منتظرم بود، تفهیم اتهام نموده که در تاریخ تشکیل 

بیش از یکصدساله عدلیه در آن ساعت شب سابقه نداشته است.«

الجبیر: داشتن سلاح اتمی حق عربستان است
سعودی  عربستان  دولت  مشاور  خارجه  وزیر  الجبیر«  »عادل 
این  که  گفت  آلمان  خبرگزاری  با  مصاحبه  در  خارجه  امور  در 
اتمی مجهز کند. به تسلیحات  را  را دارد که خود  این حق  کشور 
العربی« به نقل از خبرگزاری آلمان  روزنامه فرامنطقه ای »القدس 
گزارش داد که این وزیر سعودی در مصاحبه یادشده گفته است، در 
صورتی که نتوان ایران را از ساخت تسلیحات اتمی منع کرد، ریاض 
این  را محفوظ می دارد.طبق  اتمی  تسلیحات  به  حق مسلح شدن 
گزارش، عادل الجبیر با اشاره به این مسئله که ایران به یک »قدرت 
هسته ای« تبدیل شده و دیگر کشورها نیز راه آن را ادامه خواهند 
داد، در ارتباط با مجهیز شدن به تسلیحات اتمی گفت: »این یکی 
»عربستان  گفت:  ادامه  در  همچنین  مطمئنا«.او  گزینه هاست  از 
سعودی تمام تلاش خود را برای محافظت از مردم و سرزمین خود 
خواهد کرد«.الجبیر در این مصاحبه همچنین ادعا کرد: »ما بر این 
ایرانی ها تنها تحت فشار جواب می دهد«.او همچین  بر  باوریم که 
در ارتباط با تغییرات که احتمال دارد در زمان ریاست »جو بایدن« 

نماینده دموکرات ها صورت بگیرد، گفت: »باید ببینیم«.
از  از روزنامه ها  این اظهارات در حالی است که پیشتر برخی 
از فعالیت های اتمی عربستان سعودی  جمله »وال استریت ژورنال« 

خبر داده بودند.

 قدردانی نمایندگان از وزارت اطلاعات 
برای دستگیری فرج الله چعب 

دستگیری  برای  اطلاعات  وزارت  اقدام  از  مجلس  نمایندگان 
تروریستی  حادثه  اصلی  مسبب  النضال  حرکه  گروهک  سرکرده 

شهریور ۹۷ اهواز قدردانی کرد.
سه شنبه  روز  علنی  نشست  در  فیروزجایی«  کریمی  »علی 
قدردانی  نمایندگان در  از  نفر  بیانیه ۲۲۶  اسلامی  مجلس شورای 
و حمایت از وزارت اطلاعات جمهوری اسلامی ایران را قرائت کرد 
که در این بیانیه آمده است: شناسایی و به دام انداختن »فرج الله 
النضال  تجزیه طلب حرکه  و  تروریستی  گروهک  چعب« سرکرده 
عامل اصلی حمله تروریستی خونین ۳۱ شهریور ۹۷ اهواز و دیگر 
اقدامات ددمنشانه با اقدام وزارت اطلاعات جمهوری اسلامی ایران 

مایه فخر و مباهات و التیامی بر زخم های برجا مانده از است.
بیانیه آمده است: ما نمایندگان مجلس شورای  این  ادامه  در 
نمودن حمایت های مستقیم و غیرمستقیم  اسلامی ضمن محکوم 
سرکردگی  به  ایران  ملت  اسلامی  انقلاب  خورده  قسم  دشمنان 
عوامل  و  اذناب  و  صهیونیستی  غاصب  رژیم  و  جنایتکار  آمریکای 
زبون آنها در منطقه، از این اقدام شجاعانه و انقلابی حمایت و از 

آن تقدیر می کنیم.
و  شارمهد  جمشید  دستگیری  کرد:  خاطرنشان  فیروزجایی 
ضربات کاری به هسته های ترور علیه ملت ایران را نیز به محضر 
مقام عظمای ولایت و ملت شریف ایران تبریک عرض نموده و با 
اعلام حمایت مجدد خود از اقدامات قاطع و انقلابی سربازان گمنام 
برای هرگونه  را  آمادگی خود  اطلاعات  وزارت  امام زمان )عج( در 
اقدام در راستای نابودی کامل عوامل و هسته های ترویستی و ضد 

انسانی اعلام می نماییم.

ثبت ۴۸۲ فوتی جدید کرونا
جدید  مورد   ۱۳۳۵۲ شناسایی  از  بهداشت  وزارت  سخنگوی 

کووید-۱۹ در کشور طی ۲۴ ساعت گذشته خبر داد.
سیماسادات لاری گفت: از روزدوشنبه تا روزسه شنبه ۲۷ آبان 
 ۳۵۲ و  هزار   ۱۳ تشخیصی،  قطعی  معیار های  اساس  بر  و   ۱۳۹۹
بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که سه هزار 

و ۷۹ نفر از آن ها بستری شدند. 
وی افزود: مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷۸۸ هزار و 
۴۷۳ نفر رسید.لاری گفت: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، 
از دست دادند و مجموع جان  را  بیمار کووید۱۹ جان خود   ۴۸۲

باختگان این بیماری به ۴۲ هزار و ۴۶۱ نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت ادامه داد: خوشبختانه تا کنون ۵۷۰ 
هزار و ۷۷۴ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص 
در  کووید۱۹  به  مبتلا  بیماران  از  نفر   ۵۶۹۱ افزود:  اند.وی  شده 

وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
لاری گفت: تا کنون پنج میلیون و ۵۸۶ هزار و ۱۴۱ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
به گفته سخنگوی وزارت بهداشت، استان های تهران، اصفهان، 
لرستان،  قزوین،  سمنان،  جنوبی،  خراسان  شرقی،  آذربایجان  قم، 
اردبیل، خوزستان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، 
بختیاری،  و  چهارمحال  مازندران،  رضوی،  خراسان  ایلام،  زنجان، 
کرمان، خراسان شمالی، همدان،  مرکزی،  غربی،  آذربایجان  البرز، 

یزد و کردستان در وضعیت قرمز قرار دارند.
وی افزود: استان های هرمزگان، فارس، گلستان و سیستان و 

بلوچستان نیز در وضعیت نارنجی و زرد قرار دارند.

هماهنگی  ستاد  جلسه  دومین  و  هشتاد  و  یکصد 
اقتصادی به ریاست حسن روحانی رئیس جمهور برگزار 
سازمان  رئیس  گذشته،  جلسه  مباحث  ادامه  در  و  شد 
نهایی  و  سازی  آماده  روند  از  گزارشی  بودجه  و  برنامه 

شدن لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ ارائه کرد.
لایحه  تدوین  اولویت  بر  تاکید  با  جمهور  رئیس 
حال  عین  در  و  اقتصادی  واقعیت های  اساس  بر  بودجه 
و  تولید  رونق  و  رشد  کشور،  توسعه  برنامه های  تداوم 
برخوردار  کم  اقشار  و  مردم  معیشت  در  گشایش  ایجاد 
گفت: مقاومت ملت ایران در بیش از دو سال و نیم جنگ 
اقتصادی بی سابقه با دشمنان قسم خورده به ثمر نشسته 
است و زمینه های بهبود در شرایط اقتصادی مردم فراهم 
به  که  سختی  صدمات  و  لطمات  وجود  با  و  است  شده 
اقتصاد کشور وارد شد، دولت با حمایت و همکاری مردم 

اجازه نداد تحریم کنندگان به اهداف شوم خود برسند.
اهداف  به  عنایت  با  نظر  این  از  داد:  ادامه  روحانی 
لایحه بودجه سال آینده و با برنامه ریزی هایی که انجام 
شده، با امیدواری می توانیم اعلام کنیم وضعیت اقتصادی 

کشور رو به بهبودی و رونق قرار خواهد گرفت.
اقتصادی  کارگروه  گزارش  از  پس  جمهور  رئیس 
اقتصادی و مشکلاتی که در  کرونا در خصوص وضعیت 
اثر تعطیلی ها برای برخی از مشاغل و کسب و کار ها در 
دور جدید اعمال محدودیت های شدید ایجاد خواهد شد، 
با اشاره به ضرورت اعمال این محدودیت ها با هدف حفظ 
مسیر  در  تردید  بی  داشت:  اظهار  مردم  و سلامت  جان 
با مشکلاتی  افراد کم برخوردار  این محدودیت ها  اجرای 

و  مشکلات  همه  وجود  با  رو  این  از  شد  خواهند  روبرو 
دولت  آگاهند،  آن ها  از  شریف  مردم  همه  که  مضایقی 
تصمیم گرفته است برای گروه های هدف و اقشار آسیب 
آسیب  دچار  آنان  کار  و  تعطیلی کسب  اثر  در  که  پذیر 

خواهند شد، اقدامات حمایتی را در نظر بگیرد.
رئیس جمهور به سازمان برنامه و بودجه ماموریت داد با 
هماهنگی با وزارت تعاون و بانک مرکزی در خصوص تامین 

اعتبارات مورد نیاز این خانوار ها اقدام کند.
در پایان این جلسه محمدباقر نوبخت رئیس سازمان 
برنامه و بودجه در گفتگویی با اشاره به اینکه لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۰ با توجه به حکم قانونی مبنی بر تحویل آن 

 ۲۱ گفت:  است،  شده  آماده  مجلس،  به  ماه  آذر   ۱۵ تا 
تبصره ای که باید همراه با جداول بودجه تهیه شود، در 
تا  تا نظرات خودشان را حداکثر  اختیار وزرا قرار گرفت 

پایان هفته به سازمان برنامه و بودجه اعلام کنند.
که  مواردی  افزود:  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
لازم است برای آن ها تامین نظر شود یا جلسات مشترکی 
با دستگاه ها برگزار شود، نیز تا پایان هفته انجام خواهد 
شد تا هفته آینده تبصره های الحاقی به ماده واحده نیز 
در دولت مورد بررسی قرار گیرد و به گونه ای برنامه ریزی 
شده که بتوانیم قبل از ۱۵ آذر لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ 

را به مجلس تقدیم کنیم.

نوبخت اظهار داشت: این لایحه هم از سیاست های 
اصلاح  برنامه  از  هم  و  مقاومتی  اقتصاد  به  مربوط  کلی 
و  برنامه  سازمان  می کند.  تبعیت  بودجه ریزی  ساختار 
اصلاح  برنامه  رهبری،  معظم  مقام  نظر  حسب  بودجه 
عالی  شورای  تقدیم  و  آماده   ۱۳۹۷ سال  در  را  ساختار 
در  برنامه  این  که  آنجا  از  اما  کرد،  اقتصادی  هماهنگی 
شورا تصویب نشد، نهایتا مجلس شورای اسلامی باید این 

برنامه را بررسی و تصویب کند.
بودجه،  و  برنامه  سازمان  نظر  از  اینکه  بیان  با  وی 
برنامه اصلاح ساختار بودجه آماده است و مجلس می تواند 
نسبت به تصویب آن اقدام کند، تصریح کرد: هیچ عذری 
برای سازمان برنامه و بودجه و مجلس در خصوص اعمال 
بودجه  لایحه  بررسی  در  بودجه  ساختار  اصلاح  برنامه 
در  و  بوده  آماده  اکنون  برنامه  این  ندارد، چرا که  وجود 

اختیار مجلس قرار گرفته و فقط نیاز به تصویب دارد.
اینکه  به  اشاره  با  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
با  مرتبط  موارد  از  تعدادی  که  داشت  نظر  در  مجلس 
بگنجانیم،  را در همین لایحه هم  اصلاح ساختار  برنامه 
طرح  یک  صورت  به  را  آن  نمایندگان  کرد:  خاطرنشان 
قانونی به مجلس تقدیم کردند که قرار است بررسی آن 
آغاز شود. سازمان برنامه و بودجه بر اساس مواردی که 
می دانست مورد نظر نمایندگان مجلس است، اصلاحات 
لازم را در لایحه انجام داد و امیدوارم آنچه برای بودجه 
نمایندگان  نظر  اعمال  با  گرفتیم  نظر  در   ۱۴۰۰ سال 
مجلس منقّح و کامل شده تا بتوانیم از اول سال ۱۴۰۰ 

آن را به نحو شایسته اجرا کنیم.

وزیر اقتصاد گفت: همه ما باید در جهت صیانت از حقوق سهامداران بازار 
سرمایه حرکت کنیم، اما این به معنای تضمین نیست.

آقای فرهاد دژپسند در حاشیه جلسه کمیسیون تخصصی مجلس در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به سوال خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما افزود: اصولاً بازار 
سرمایه اعم از بازار بدهی و بازار سهام مورد توجه حکومت است و هر جا که 
لازم باشد مجلس قوانین مربوط به بازار سرمایه را با دو فوریت مورد بررسی قرار 
می دهد و شورای نگهبان، قوه قضاییه و دیگر نهاد ها نیز در جهت کمک به این 

بازار حرکت می کنند.
وی با بیان اینکه بازار سرمایه بحث یک قوه و یک دستگاه نیست گفت: 
خوشبختانه امروز اقبال خوبی از بازار سرمایه صورت گرفته و جهشی در ابعاد 
مختلف در بازار سرمایه می بینیم به عنوان مثال یک روز بازار گردانی در بازار 
سرمایه امری مغفول بود، اما امروز از ۳۲۰ شرکت بورسی بیش از ۲۲۰ شرکت 
بازار گردان معرفی کرده اند و بقیه نیز مکلف شده اند تا این کار را انجام دهند و 

ناشرینی که بازار گردان معرفی نکنند توبیخ خواهند شد.
وزیر اقتصاد ادامه داد: امروز تعداد دارندگان کد بورسی به گونه ای شده که 
بازار سرمایه دیگر ۵۰۰ هزار نفره نیست و فراگیری بیشتری دارد و این فراگیری 
نیازمند روان سازی حرکت بورس است و برای روان سازی باید عرضه اولیه ها را 

بیشتر کنیم و همچنین از ابزار های مالی متفاوت و متنوع طراحی شود.
آقای دژپسند با بیان اینکه من به خیلی از شرکت ها توصیه کرده ام برای 
تامین مالی به جای مراجعه به بانک ها از ظرفیت بازار سرمایه استفاده کنند گفت: 
امروز شرایط برای بهبود وضعیت وجود دارد و شب گذشته نیز تصمیم های خیلی 

خوبی در شورای عالی بورس برای تحرک بازار و تحریک تقاضا گرفته شد.
افزود: بر اساس این تصمیم ها همه  وی در تشریح بیشتر این تصمیمات 
صندوق های با درآمد ثابت دستشان از نظر میزان خرید بازتر خواهد شد بانک ها 
نیز می توانند صندوق های جدید تشکیل دهند و آن هایی که صندوق ندارند در 

جهت تشکیل صندوق حرکت کنند.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه اگر طرف تقاضا تقویت شود باعث احیا، پایداری 
و پویایی بازار سرمایه خواهد شد گفت: یکی از ارکان تداوم پویایی این است که 
دارندگان سهام نسبت به دارایی ها و سهام خود بسیار حساس باشند و حتماً در 
تصمیم گیری در خرید و فروش سهام حداکثر دقت و محاسبه گری و عقلانیت و 

دلسوزی را انجام دهند.
آقای دژپسند با بیان اینکه دولت، مجلس، قوه قضاییه نمی توانند جای افراد 
بنشینند افزود: هر کسی باید خودش درباره منافع خودش در بازار سهام تصمیم 
بگیرد و تنها کاری که به عنوان حاکمیت باید انجام دهیم ریل گذاری است یعنی 
باید قوانین و مقررات را تامین کنیم و سیاست های حمایتی طراحی کنیم که الان 
این کار صورت گرفته و از نظر قوانین و مقررات شورای بورس اقدامات خوبی انجام 
داده و هر جا که به قانون نیاز داشته باشیم پشتمان به مجلس گرم است و مجلس 

محترم به ما کمک خواهد کرد.
وی اضافه کرد: اگرچه وظیفه همه ما صیانت از حقوق سهامداران است، اما 
این را با تضمین یکی نگیرید، زیرا که در دنیا نیز چنین تضمین هایی وجود ندارد.

وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه اوراق تبعی با هدف حمایت از سهامداران 
مطرح شده است ادامه داد: این اوراق کمک می کند تا دارنده سهام که ممکن 
است به پولش با فوریتی نیاز پیدا کند و بازار هم شرایط مناسبی نداشته باشد 
بتواند با خرید اوراق تبعی ۶ ماهه و یکساله ضمن تضمین قیمت یک سود 

هم دریافت کنند.
آقای دژپسند با بیان اینکه امروز مسئولیت به مدیریت بنگاه ها واگذار شده 
گفت: اگر بنگاهی افزایش یا کاهشی یکباره در ارزش سهام خود داشته باشد باید 

جوابگو باشد.
وی با بیان اینکه ابزار ها و روش های خوبی طراحی شده افزود: امیدواریم هر 
چه سریعتر اعتماد به بازار بازگردد و اندک دغدغه هایی که وجود دارد حل شود 

تا بازار به پویایی برسد.
وزیر اقتصاد همچنین دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به جلسه اخیر 
خود با کمیسیون های تخصصی مجلس گفت: یکی از مهم ترین بحث های مطرح 

شده در جلسه فضای کسب و کار و مقررات زدایی بود.
آقای دژپسند افزود: در فضای کسب و کار و مقررات زدایی عملکرد دو ساله 
خود را به کمیسیون ها گزارش کردیم و مقرر شد در وزارت اقتصاد و دارایی برگزار 
شود تا نمایندگان به صورت میدانی از تحولات و دستاورد هایی که در این زمینه 

داشته ایم بازدید کند.
وی با بیان اینکه اگر می خواهیم سرمایه گذاری رشد پیدا کند و جهش تولید 
شکل بگیرد باید فعالان اقتصادی و کسانی که بنا دارند سرمایه گذاری کنند بدون 

دغدغه در این زمینه گام بردارند گفت: یکی دیگر از مسائلی که در جلسه مطرح 
شد موضوع بحث مالیات و اصلاح ساختار مالی و بودجه دولت بود.

این عضو کابینه دوازدهم افزود: سوالات نمایندگان در این زمینه در دو جهت 
بود نخست در جهت برنامه های دولت برای ایجاد پایه های جدید مالیاتی و کاهش 

فرار مالیاتی و جهت دیگر در راستای برقراری عدالت مالیاتی بود.
آقای دژپسند گفت: در این جلسه گزارش هایی ارائه شد که با توجه به قوانین 
و مقرراتی که وجود دارد این مهم محقق شده، اما متوجه شدیم عدم اطلاع رسانی 
به موقع همکاران من در وزارت اقتصاد و دارایی سوالاتی را برای نمایندگان ایجاد 

کرده که بنا شد در جلسات آتی این مسئله شفاف سازی شود.
وی موضوع بازار سرمایه را دیگر بحث مطرح شده در جلسه کمیسیون های 
تخصصی مجلس عنوان کرد و افزود: در این جلسه اقدام ها و سیاست های یکسال 
اخیر در جهت افزایش عرضه در شرایطی که بازار با تقاضای فزاینده روبرو بوده و 
همچنین در جهت مدیریت تقاضا مورد بحث قرار گرفت و مقرر شد وزارت اقتصاد 

و دارایی گزارش تفصیلی خود را ارائه دهد.
وزیر اقتصاد درباره بحث خصوصی سازی نیز گفت: در نشست مشترک با 
نمایندگان مجلس نکاتی درباره اهمیت برخی از خریداران، نحوه پرداخت و وصول 
بدهی ها مطرح شد، اما به دلیل اینکه این مسائل بحث های حقوقی داشت مقرر 

شد در جلسه دیگری مورد بررسی قرار گیرد.

انتخابات،  قانون  اصلاح  وضعیت  آخرین  درباره  نگهبان  شورای  سخنگوی 
الکترونیکی شدن انتخابات و حضور احتمالی سیدمحمدخاتمی و محموداحمدی 

نژاد در انتخابات ۱۴۰۰ و ... توضیحاتی ارائه کرد.
عباسعلی کدخدایی درباره آخرین وضعیت قانون جدید انتخابات و اینکه 
اصلاح قانون انتخابات به انتخابات سال آینده می رسد یا خیر؟ گفت: درباره اصلاح 
قانون انتخابات هنوز نمی توانم اظهار نظر کنم، زیرا مصوبه مربوط به آن هنوز در 
مجلس نهایی نشده است و ظاهراً قرار است از هفته آینده در دستور کار صحن قرار 

گیرد بنابراین باید فعلا منتظر ماند.
وی افزود: قدم خوبی را مجلس در جهت اصلاح قانون انتخابات برداشته و 
خود ما هم پیگیر و مدعی آن بودیم که این کار انجام شود، ولی اینکه در محتوا 
چه چیزی در صحن مجلس تصویب شود را باید دید که مشکلات ما را حل 
می کند یا خیر و این موضوع منوط به این است که نمایندگان و مجلس محترم 
چه تصمیمی خواهند گرفت، اما به طور کلی نمایندگان در جهت اصلاح قانون 
انتخابات پیش قدم شدند و گام های خوبی برداشته شده و از ما هم نظر خواهی 
کردند و دوستان ما هم نظرات مشورتی را ارائه کردند و حال اینکه تا چه اندازه از 
این نظرات مشورتی در مسیر تصویب مصوبه استفاده می شود را باید منتظر بود و 

و دید که در مجلس چه خواهد شد.

سخنگوی شورای نگهبان درباره برخی از اصلاحات قانون انتخابات گفت: 
ریاست جمهوری و  انتخابات  کاندیدا های  درباره شرایط  اصلاحات  این  از  یکی 
دیگری شرایط سنی داوطلبان و نیز شرایط کاری و تجربه کاری آنهاست که مد 
نظر قرار گرفته است.کدخدایی درباره الکترونیکی شدن انتخابات گفت: همچنان 
کارشناسان ما با دوستانمان در وزارت کشور در این زمینه در حال مذاکره هستند. 
سوالی شده بود که آیا شرایط کرونایی کشور ممکن است در این زمینه تاثیرگذار 
باشد که عرض کردم مثل همه اتفاقات مانند انتخابات مرحله دوم مجلس که با 
تدابیر خاصی برگزار شد و تبلیغات میدانی نبود و در فضای مجازی و صدا و سیما 
انجام شد لذا ممکن است در این زمینه هم تدابیر این گونه ای اندیشیده شود، ولی 
مطمئن نیستم و هنوز به نتیجه نهایی نرسیده ایم و به صورت قطعی نمی توانم 
اظهارنظری کنم.کدخدایی درباره اینکه آیا احتمال تغییر در شاخص های شورای 
نگهبان برای تایید صلاحیت ها در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ وجود دارد؟ 
گفت: این موضوع منوط به اصلاح قانون انتخابات است و باید دید که قانون چه 
وضعیتی خواهد داشت. آنچه که مهم است این است که باید تغییراتی در روش 
احراز صلاحیت افراد مخصوصاً در حوزه ریاست جمهوری صورت گیرد و در شورای 
نگهبان مقداری دست ما بسته است و اگر بتوانیم به گونه ای تغییر کنیم خوب 

است، زیرا امکان چندانی برای احراز دقیق صلاحیت ها نداریم.

وی افزود: در پست ریاست جمهوری هم در این چند دوره روشن شده که 
بحث های مدیریت و کارآمدی و مدبر بودن بسیار موثر است و در خصوص کسانی 
که داوطلب این پست هستند، متاسفانه قانون چندان امکانات زیادی را به شورای 

نگهبان نداده است که ما بتوانیم ارزیابی دقیقی را داشته باشیم.
از  بعد  نمایندگان  و  دارد  وجود  شکلی  شرایط  مجلس  نمایندگی  برای 
داشته  مشارکت  قانونگذاری  در  می توانند  نمایندگی  پست  در  انتخاب شدن 
باشند، اما مدیریت کلان کشور امر خطیری است. آیا شورای نگهبان می تواند 
از افراد برنامه بخواهد؟ آیا می تواند مصاحبه های تخصصی با آن ها داشته باشد 
که توانمندی آن ها را احراز کند که متاسفانه هیچ کدام از این ها معلوم نیست 
لذا اگر ما بخواهیم تغییراتی را در روند تایید صلاحیت نامزد ها داشته باشیم 
باید فکری به حال این وضعیت کنیم که شورای نگهبان چه راهکار هایی را 

می تواند در احراز صلاحیت دقیق افرادی که ثبت نام میکنند داشته باشد.
کدخدایی درباره حضور احتمالی افرادی مانند محمد خاتمی و احمدی نژاد 
در انتخابات سال آینده، گفت: به طور کلی نمی توانم درباره حضور آن ها اظهارنظری 
کنم و باید صلاحیت آن ها را در همان زمان بررسی کنیم و اگر مجلس شرایط 
جدیدی بگذارد نمی دانم شامل حال این افراد خواهد شد یا خیر. اکنون اظهارنظر 

در این رابطه سخت است.

سفیر ایتالیا در تهران به عنوان حافظ منافع کانادا دیروز به وزارت خارجه 
احضار و مراتب اعتراض کشورمان به رفتارهای ضدحقوق بشری دولت کانادا و 
ریاکاری آنها در ارتباط با رعایت حقوق شهروندی و کنسولی اتباع ایرانی مقیم این 

کشور به وی ابلاغ شد.  
به گزارش اداره کل اطلاع رسانی و امور سخنگویی وزارت امور خارجه، سفیر 
ایتالیا در تهران به عنوان حافظ منافع کانادا دیروز سه شنبه از سوی مدیرکل 
آمریکای وزارت امور خارجه فراخوانده شد و مراتب اعتراض کشورمان به رفتارهای 
ضدحقوق بشری دولت کانادا و ریاکاری آنها در ارتباط با رعایت حقوق شهروندی 

و کنسولی اتباع ایرانی مقیم این کشور به وی ابلاغ شد.  

در این دیدار با اشاره به محروم بودن بیش از ۴۰۰ هزار ایرانی مقیم کانادا از 
دریافت خدمات کنسولی طی چند سال گذشته و به دنبال قطع روابط دو کشور و 
ضرورت تضمین برخورداری آنها از حقوق شهروندی و دریافت تسهیلات کنسولی، 
ادامه بی توجهی دولت کانادا به درخواست های ارائه شده برای ایجاد دفتر کنسولی 
یا دفتر حفاظت منافع و فرار از این مسئولیت انسانی، امری غیرقابل قبول و مغایر 

با ادعاهای حقوق بشری این کشور دانسته شد.   
همچنین در اعتراض به دیگر اقدامات دولت کانادا، به حافظ منافع این 
کشور در تهران تاکید شد: دولت کانادا با تبدیل کردن این کشور به بهشت 
مسئولیت  بار  زیر  از  همچنان  دنیا،  مالی  مجرمان  و  اقتصادی  مفسدان  امن 

تعقیب و دستگیری و استرداد مجرمینی نظیر محمودرضا خاوری که به دلیل 
اختلاس ۶/۲ میلیارد دلاری در این کشور و همانند شهروندان عادی به سر 
می برد، شانه خالی می کند.  این درحالیست که خاوری در لیست هشدار قرمز 
اینترپل قرار دارد و دولت کانادا موظف به همکاری با اینترپل به منظور بررسی 

موضوع و استرداد نامبرده است.  
در این دیدار همچنین به حافظ منافع کانادا ابلاغ شد که اینها تنها دو نمونه 
از اقدامات ضدحقوق بشری دولت کاناداست و ادامه برخوردهای سیاسی و ابزاری 
این کشور، صلاحیت آن را در جایگاه مدعی دفاع از حقوق بشر برای نقد وضعیت 

حقوق بشر سایر کشورها، زیر سوال می برد.

روحانی:وضعیتاقتصادیرونقمیگیرد

وزیراقتصاد:بازارسرمایهراحمایتمیکنیم،اماضمانتنمیدهیم
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وزیر کشور: 
همه دستگاه ها 
مشمول 
محدودیت های 
کرونایی 
می شوند

وزیر کشور با تاکید بر اینکه مصوبه ستاد 
همه  گفت:  دارد،  را  قانون  حکم  کرونا  ملی 
کرونایی  محدودیت های  مشمول  دستگاه ها 

می شوند.
رحمانی  عبدالرضا  خانه  ملت،  گزارش  به 
فضلی در حاشیه نشست روز سه شنبه کمیسیون 
شوراها و امور داخلی کشور در مجلس در جمع 
ایجاد  طرح  جزییات  توضیح  در  خبرنگاران 
اقدامی  اظهارداشت:  کرونا  مهار  محدودیت های 
اجرا خواهد شد، یک  آذرماه  یکم  از شنبه  که 
برنامه با ۶ جزء است و همه اجزای این برنامه 
باید باهم اجرا شود. هر کدام از اجزاء اگر اجرا 
نشود یا بد اجرا شود، به هدف مورد نظر دست 

پیدا نمی کنیم.
کرونایی  بیماران  شناسایی  کشور   وزیر 
است و تست بیماران که باید تا ۱۰۰ هزار مورد 
و  قرنطینه  ردیابی،  شود،  داده  افزایش  روز  در 
محدودیت سازی اطلاع رسانی، آموزش، تبلیغات 
مناسب و کمک های حمایتی لازم را از جمله این 

اقدامات ذکر کرد.

اجرای  شد:  یادآور  رحمانی فضلی 
محدودیت هایی که مصوبه ستاد ملی کرونا است، 
حکم قانون را دارد، همه دستگاه های اجرایی باید 
دستورالعمل های اجرای خود را تدوین کنند. طی 
دو هفته گذشته در وزارت کشور روزانه جلسات 
روسای  استانداران،  میان  و  داشتیم  متعددی 
بخشداران  و  فرمانداران  بهداشت،  شبکه های 

هماهنگی وسیعی انجام گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه مردم رکن اصلی در 
این برنامه هستند، اظهار داشت: وزارت بهداشت 
همه  و  است  مهمی  عملیاتی  و  اجرایی  رکن 
اینکه  کما  هستیم  بهداشت  وزارت  خدمت  در 
قدردان کادر درمان و وزارت بهداشت هم هستیم 
برنامه  این  سوم  رکن  کرد.  خواهیم  کمک  و 
رسانه ها و در رأس آنها صدا و سیما است که باید 
در اقناع سازی، اجماع سازی، هماهنگی و همدلی 

تلاشی بیش از قبل انجام دهد.
رحمانی فضلی گفت: آمادگی لازم را برای 
از  و  داریم  را  جدید  محدودیت های  اجرای 
شنبه این کار صورت می پذیرد. طرحی که در 

بر اساس طبقه بندی  این مقطع اجرا می شود 
زرد  سطح  سه  به  شهرها  شهرهاست، 
نفر فوتی  نفر در ۱۰۰ هزار  )شهرهایی که ۴ 
داشته باشند(، شهرهای نارنجی )شهرهایی که 
۶ نفر در ۱۰۰ هزار نفر فوتی داشته باشند( و 
شهرهای قرمز )شهرهایی که۱۰ نفر در ۱۰۰ 
باشند( تقسیم شدند و  نفر فوتی داشته  هزار 
تجاری  بازرگانی،  فعالیت های  و  مشاغل  برای 
و خدماتی شرایطی خاص قائل شدیم و برای 
امور اداری نیز یک سلسله احکام و برای امور 
آموزشی و فرهنگی نیز سلسله احکام مجزایی 

تبیین شده است.
حداکثری  رعایت  با  کرد:  خاطرنشان  وی 
خسارت های  که  بلیه  این  می توانیم  مردم 
خطر  به  را  مردم  جان  و  زده  جبران ناپذیری 
انداخته است و روزانه شاهد فوت بیش از ۴۰۰ 
نفر به دلیل بیماری کرونا هستیم را کنترل کنیم، 
این  با  امیدواریم  بلیه جهانی است و  این  البته 
اقدامات، بیماری را در زمانبندی مناسبی مهار 

کنیم.

افزود: دو هفته محدودیت ها  وزیر کشور 
عملکرد  با  شاخص ها  سپس  و  می شود  اجرا 
برخی  است  ممکن  و  شد  خواهد  سنجیده 
بستگی  لذا  شود  لغو  برخی  و  تمدید  موارد 
به تحقق اهداف دارد. شاید طی دو هفته در 
آمار خروجی قرار بگیریم زیرا اتفاقاتی که رخ 
می دهد از یک ماه تا ۴۰ روز قبل طرف مریض 
و بستری می شود و در دو هفته شاهد نتیجه 
ظرف  اما  بود  نخواهیم  اقدامات  این  از  ناشی 
فداکاری  طلیعه های  اولین  هفته  چهار  و  سه 

عمومی مردم مشخص می شود.
اجرای  اینکه  بر  تاکید  با  فضلی  رحمانی 
این محدودیت ها شامل همه دستگاه ها می شود، 
گفت: ستاد ملی تصمیم گیری کرده و حکم قانون 
را دارد، هر منطقه و شهری وضعیتش مشخص 
شده و در هر شهری با توجه به شرایطی که دارد، 
مشخص شده که چه تعداد افراد می توانند در 
یک مکان حضور پیدا کنند لذا نه تنها شامل 
و  دولت  شامل  بلکه  اسلامی  شورای  مجلس 

کمیسیون های دولت هم می شود.


